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Tisztelt Vendégeink!! 

Tisztelettel köszöntöm a körünkben megjelent püspök urakat, államtitkár urakat, 

a keresztelő Szent Jánost követő  jeruzsálemi ispotályos johannita és máltai rend 

lovagjait és lovagdámáit, a más történelmi lovagrendek képviselőit és minden 

kedves vendégünket. 

Meglepetésként először hallgassuk meg  Farkas Olívia cselló művész előadásában 

egy Bach szonáta tételét, hogy a zajos külső világból megnyugodva 

összejövetelünkre hangolódjunk. 

Három év kihagyás után nagy öröm számunkra, hogy ismét Újévköszöntő 

összejövetelen találkozhatunk a Johannita rendünkhöz közel álló barátainkkal, 

segítőinkkel, akik fontosnak tartják és elismerik tevékenységünket. A Covid 

járvány miatt ne tudtunk összejönni, ma pedig a világban dúló háborúk 

árnyékolják be életüket. Közben új eszmék is terjednek Európában, amelyek 

nemcsak a vallást tagadják, de gyakran a természet törvényeit is kikezdik. Egy 

ilyen világban hogyan kell egy 910 éves lovagrend tagjainak viselkedni, állást 

foglalni, hogyan tudják az alapító atyák által megfogalmazott kettős parancsot 

teljesíteni? A hit védelme ma a keresztény hitünk megvallása, az érte való kiállás 

és egyéni példamutatás során fejezhető ki. Ugyanakkor szoros kapcsolatban kell 

lennünk   egyházainkkal, kifejezve velük egységünket és támogatásunkat a nehéz 

helyzetben. A szenvedők, betegek rászorultak támogatása pedig nem kíván 

különleges magyarázatot hiszen ahogy alapító Gerhard testvérünk mondta a XI. 

század végén: a mi rendünk jövője biztosítva van, mert amig a világ tart, mindig 

lesznek nagyszámban olyanok, akiknek segítségre lesz szükségük,  

Manapság a legnagyobb feladat az ukrajnai háború szenvedőinek és 

menekültjeinek segítése. A Johannita Segítő Szolgálat és a lovagok önkéntes 

diakóniája a Hölgy csoporttal együtt számos olyan segítőakciót hajtott végre, 

amelyre korábban gondolni sem mertünk. Mindezekről is olvashatunk a mai 

napra elkészült Johannita Tájékoztatóban. Az összefogás Tagozatunkon belül, a 

nemzetközi johannita közösséggel, a máltaiakkal és a helyi erőkkel példamutató 

és szeretném minden közreműködőnek szívből megköszönni munkáját.   



Merre szeretnénk haladni? Két nagy feladat áll előttünk 2024-ben és mindkettő 

örömteli: saját otthonunk megteremtésén dolgozunk, amelyhez az állam 

segítséget nyújtott. Szeretnénk oly módon felépíteni és megtölteni tartalommal, 

hogy a tehetséges komoly gondolkodású férfiakból egy konzervatív, keresztény 

meggyőződésű művelt, a kor kérdéseiben szélsőségektől mentesen eligazodó 

vonzó társaság szilárduljon ki. Fontos a viselkedés és magatartás kultúrája, a 

szívből jövő adakozás örömének megélése: Adni lehet a diakóniai munkával, 

segítő programok kidolgozásával és végrehajtásával, vagy anyagi támogatással is. 

A másik örömteli esemény a Magyar Johannita tagozat újraalapításának 100 éves 

évfordulója, amit május 10-11-én fogunk megünnepelni Budapesten a lovagi 

napunkkal együtt. Várjuk rendünk Úrmesterét, Oszkár porosz királyi herceget és 

a johanniták küldöttségét, valamint számos vendéget a hazai kormányzatból és 

közéletből. Kedves lovagok, ebben az évfordulóban mindenkinek lesz feladata. A 

vendégeinktől pedig azt kérem, hogy jöjjenek majd el a johannita rendet 

bemutató konferenciára és az ünnep templomi rendezvényére egyaránt. 

4000 johannita áll mögöttünk áll a világban, óriási múlttal, sok örökséggel 

gazdagsággal és a kiépített kórházakkal, rendelőkkel, nővérekkel ápolókkal. 

Mindez hitelességet ad nekünk és elkötelezettséget.  A tapasztaltabbak átadják 

tudásukat gondolkodásmódjukat az arra érdemes fiatalabbaknak. Fontos, fiatal 

protestáns férfiakat megismertessünk a hagyományos értékeinkkel, erkölcsi és 

magatartási normákkal, amelyek nem véletlenül alakultak ki az évszázadok alatt. 

Végezetül szeretném bejelenteni, hogy irodánk adminisztratív munkáját január 1-

vel Aponyi Magdolna veszi át. Radeczky Máriának hálásan megköszönjük sokéves 

odaadó munkáját, kedves közvetlenségét és a feledékeny lovagok gondos 

terelgetését. Marika maradj továbbra is johannita családunk tagja!   

És most szokásunkhoz híven felkérem Szabadhegyi Kristófot, a Magyar Máltai 

Szövetség elnökét, hogy szóljon néhány köszöntő mondatot mielőtt koccintunk 

az Újesztendő alkalmából. 

 


